
 

 
 

 

www.stockholm.se  

 

Råd för funktionshinderfrågor 

vid stadsbyggnadsnämnden och 

exploateringsnämnden 

 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 9 oktober 2018  

kl. 13.00 – 15.15 
   

 Plats Jungska rummet, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat Godkänt men ej justerat 

  

 

Jan Lamby Göran Gustafson 

  

Närvarande  

 Ledamöter: 

 Jan Lamby (HSO/HRF), ordföranden  

Göran Gustafson (SRF), vice ordföranden   

Amir Amirriazi (DHR) 

Bengt Håkansson (HSO/Elöverkänsligas förening i 

Stockholms län) 

Lasse Persson (HSO/NHR)  

Håkan Jarmar (ÅSS)   

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Maria Leffler, Leo Bogle, 

exploateringskontoret och Andreas Rostvik, 

stadsbyggnadskontoret . 

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser vice ordföranden Göran Gustafson att 

tillsammans med ordföranden Jan Lamby justera dagens 

protokoll.  

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
 

Dagordningen godkänns. 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
 

Rådet godkänner protokoll nr 5/2018 och lägger det till 

handlingarna. 
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 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
 

Följande protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 

a) Protokoll nr 4/2018 från råd för 

funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden den 14 maj 2018 

 

 § 5 
Exploateringsnämnden 
 

Exploateringsnämnden 

 

Leo Bogle, utredare och kontaktperson för rådet på 

exploateringskontoret presenterar tidplanen för 

verksamhetsplanen. Planen ska behandlas av nämnden i 

januari/februari. 

 

Aktiviteter 2018 - Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning: 

 

Mål 1 – Rätten till arbete och försörjning 

 

Mål 2 – Rätten att kunna förflytta sig, vistas i och 

använda Stockholms inne- och utemiljö samt att ha en 

fungerande bostad och garanteras säkerhet i kris 

 

Mål 3 -  Rätten till information och kommunikation samt  

att få tillgång till ny teknik 

 

Mål 4 – Rätten till bästa möjliga hälsa 

 

Mål 5 – Rätten att delta i demokratin 

 

Till målen är ett antal aktiviteter knutna. 

 

Håkan Jarmar kommenterar särskilt aktiviteter som är 

knutna till mål 2:  

 Fortsatt kontroll genom stickprov av efterlevnaden 
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av bestämmelser, reglerade genom avtal om 

tillgänglighet i färdigställda projekt.  

 Sammanställning görs av eventuella undantag i 

exploateringsavtalen från stadens krav på tillgäng-

lighet. 

 

Det är många gånger som planerna inte innehåller någon 

skrivning om tillgänglighet. Den sammanställning som 

anges som en aktivitet har rådet aldrig tagit del av. 

 

Generellt gäller att principen om universell utformning 

ska omfatta stadsbyggnads- och exploateringskontorens 

verksamhet. All nybyggnation och större ombyggnationer 

omfattas av principen.  

 

Rådet har inte haft möjlighet att påverka de aktiviteter 

som har tagits fram och påpekar att det är ett önskemål att 

komma in på ett tidigt stadium.  

 

 § 6 
Stadsbyggnadsnämnden 
 

Förbereda frågor till mötet med stadsbyggnadsnämnden 

den 8 november 2018 

 

Beslut 

Rådet beslutar att avstå från att medverka vid 

stadsbyggnadsnämndens möte den 8 november 2018. 

På grund av valet, vill rådet avvakta nämndens nya 

sammansättning. Rådet vill dock ha möjlighet att träffa 

den nya stadsbyggnadsnämnden och exploaterings-

nämnden tidigt under våren 2019, senast under mars 

månad. 

 

Rådet uppskattar de gemensamma mötena mellan rådet 

och nämnderna, även om man ibland upplever att det är 

svårt att presentera relevanta frågor. En fråga som borde 

kunna ställas till båda nämnderna är hur de tänker 

tillämpa principen om universell utformning.  
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 § 7 
Genomgång av utsända checklistor 
 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Energihamnen (Shanghai 1 m.fl.) i stadsdelen 

Ladugårdgärdet, S-Dp 2016-10198  

Andreas Rostvik, stadsbyggnadskontoret, föredrar 

ärendet. 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 

 

Rådet diskuterar anslutningen från Gärdets 

tunnelbanestation och konstaterar att det är långt till 

området, men att det finns buss. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

del av Årsta 1:1 och Familjen 2 i stadsdelen 

Östberga, S-Dp 2015-17627 

 

Beslut 
Rådet har inga synpunkter. 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

del av fastigheten Örby 4:1 vid kv. Lådkameran i 

stadsdelen Bandhagen, S-Dp 2015-14055 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 

 

Rådet hänvisar till sitt tidigare yttrande från den  

7 mars 2017. 

 

Rådet avstyrker detaljplanen med hänvisning till 

följande. 

 

Rådet anser att det är mycket olämpligt att bygga 

bostäder utmed Örbyleden med hänvisning till 

ledens nuvarande utformning och status som 

sekundär transportled för farligt gods. Samt att 

utgöra omledningsväg vid stopp i Södra länken. Vi 
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är medvetna om att det finns planer på att omvandla 

Örbyleden till en stadsboulevard. Det är dock oklart 

när detta kan tänkas ske. Exempel på risken att 

föregripa en sådan omvandling finns i Hammarby 

sjöstad vid Danvikstull. Här har bostäder placerats 

mycket nära motorled, väg 222, med stora och 

förfulande bullerskärmar som ändå inte får effekt 

på de övre våningsplanen. De planer som fanns då 

bostäderna byggdes att leda in motorvägen i tunnel 

under Henriksdalsberget har skjutits till en diffus 

framtid. 

 

Rådet anser därför att ett helhetsgrepp måste tas på 

denna och omgivande planer som inbegriper 

eventuell förändring av Örbyleden. 

 

Försiktighetsvärdet för magnetfält har tillkommit 

genom att jämföra risken för barnleukemi vid  

0,4 µT och däröver med den vanligaste nivån 

omkring 0,07 µT. Jämförbara naturliga varierande 

magnetfält med naturligt ursprung har en nivå på 

0,000001 µT men inga jämförande studier har 

gjorts mellan naturliga magnetfält och vanlig nivå 

omkring 0,07 µT. Det gör att den vanligaste nivån 

på magnetfält i tätbebyggda samhällen inte kan 

betraktas som riskfri utan måste betraktas som en 

okänd risk. 

 

d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Baretten 2 i stadsdelen Fruängen, S-Dp 2017-15560 

 

Beslut 
Rådet har inga synpunkter. 

 

e) Inbjudan till samråd om förslag till ändring av 

detaljplan för Masugnen 5 och 7 i stadsdelen 

Ulvsunda, S-Dp 2011-04316 

 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 
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En analys av funktionshindersaspekten saknas. 

Området innehåller ca 400 bostäder och borde 

kunna innehålla minst 20 LSS-lägenheter. Rådet 

förutsätter att en gång- och cykelbro utförs enligt 

stadens riktlinjer. 

 

f) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Fruängsgården 5 m.fl. i stadsdelen Fruängen,  

S-Dp 2016-01386 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 

 

Det är varierande avstånd för angöring, de långa 

avstånden bör omarbetas. Avstånden till parkering 

är godtagbara. 

 

 § 8 
Inkomna remisser 
 

a) Kompletterande samråd om planerad elförbindelse 

– passage Barkarby respektive Vinsta samt passage 

Överby-Säby respektive Kronåsen-Vålberga (del av 

Överby-Beckomberga) 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 

 

Passage Barkarby respektive Vinsta samt passage 

Överby-Säby respektive Kronåsen-Vålberga. De 

delar som inte går i närheten av bebyggelse kan 

utföras som luftledning medan de delar som 

passerar arbetsplatser och bostäder förläggs i 

bergtunnel. Att bara gräva ner i mark räcker inte för 

att hålla magnetfälten på acceptabel nivå eftersom 

Svenska kraftnät beräknar att magnetfältens 

årsmedelvärde överskrider 0,4 µT fem år av 100 

(samrådsunderlaget sid. 29). Medelvärde innebär 

dessutom att nivån varierar både under och över 

0,4 µT varje år. Det finns med andra ord inga 
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marginaler för ökad strömförbrukning. 

 

Försiktighetsvärdet för magnetfält har tillkommit 

genom att jämföra risken för barnleukemi vid 0,4 

µT och däröver med den vanligaste nivån omkring 

0,07 µT. Jämförbara naturliga varierande 

magnetfält med naturligt ursprung har en nivå på 

0,000001 µT men inga jämförande studier har 

gjorts mellan naturliga magnetfält och vanlig nivå 

omkring 0,07 µT. Det gör att den vanligaste nivån 

på magnetfält i tätbebyggda samhällen inte kan 

betraktas som riskfri utan måste betraktas som en 

okänd risk. 

 

b) Ansökan om att få spänningshöja en befintlig  

220 kV ledning till 400 kV, avser en markkabel 

från Skanstull till Örby i Stockholms kommun, 

Stockholms län 

 

Beslut 
Rådet beslutar att lämna följande synpunkter: 

 

Ledningen Skanstull-Örby går i bergtunnel på 

minst 25 meters djup vilket bör ge magnetfält under 

0,4 µT vid markytan. Miljökonsekvens-

beskrivningen är bristfällig eftersom de magnetfält 

som ändå kan nå markytan inte redovisas, varken 

vid olika belastningsfall eller förväntat 

årsmedelvärde vid maximalt kapacitetsutnyttjande. 

 

 

 § 9 
Bevakningslista (se sidan 9-10 i protokollet) 
 

Lena Berg bjuds in till ett av rådens möten under hösten 

för att redogöra för tillgänglighetsfrågan vid 

Stadsgårdskajen. 

 

Rådet önskar också en föredragning om ombyggnationen 

av Tekniska Nämndhuset. 
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 § 10 
Övriga frågor 
 

 S:t Julianpriset 

 

Rådet anför följande: 

 

S:t Julianpriset behöver annonseras bättre, både 

nomineringen och informationen om utdelningen av 

priset. 

 

 OS 

Rådet anför följande: 

 

Om det blir aktuellt med ett OS i Sverige måste 

funktionshinderråden komma in i planeringsskedet när det 

t.ex. gäller byggandet av bostäder. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Maria Leffler 


